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Модернизација и обнова возног 
парка - још нових возила у ЈКП 
„Градска чистоћа“ 

ЈКП „Градска чистоћа” Београд има високо постављене циљеве, те ради унапређења 
пословања и остваривања својих циљева  континуирано набавља нова возила. Тим поводом 

је и градоначелник Београда Александар Шапић посетио „Градску чистоћу“ 11. априла ове године. 

Последњу набавку чинило је 14 возила за сакупљање и одвожење комуналног отпада типа 
Преса запремине 22 метра кубна, осам модерних електрочистилица које не загађују животну 
средину и много су економичније од класичних, као и два чамца која припадају Сектору за 
екологију и унапређење животне средине, намењених сузбијању комараца са воде. 

Када је реч о возилима и механизацији, предузеће у овом тренутку поседује 726 возила разних 
типова. 

Градоначелник је  приликом посете оценио да су набављени најмодернији камиони с највећим 
и најозбиљнијим перформансама у овој области, као и чистилице које су већ показале своју 
ефикасност и еколошки начин рада на улицама Београда. 

- Свако овакво возило даје нам прилику да град буде чистији и уређенији. Трудићемо се да на 
свим нивоима подигнемо квалитет чистоће града. До сада је промењено и тридесет хиљада 
старих металних судова за одлагање комуналног отпада уместо којих су постављени нови 
контејнери, као и бројне канте за рециклажу - рекао је Шапић. 

ГРАДОНАЧЕЛНИК 
БЕОГРАДА АЛЕКСАНДАР 
ШАПИЋ ЈЕ  ПРИЛИКОМ 
ПОСЕТЕ ЈКП „ГРАДСКА 
ЧИСТОЋА“ ОЦЕНИО 
ДА СУ НАБАВЉЕНИ 
НАЈМОДЕРНИЈИ 
КАМИОНИ С НАЈВЕЋИМ 
И НАЈОЗБИЉНИЈИМ 
ПЕРФОРМАНСАМА У 
ОВОЈ ОБЛАСТИ, КАО 
И ЧИСТИЛИЦЕ КОЈЕ 
СУ ВЕЋ ПОКАЗАЛЕ 
СВОЈУ ЕФИКАСНОСТ И 
ЕКОЛОШКИ НАЧИН РАДА 
НА УЛИЦАМА БЕОГРАДА
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Вршилац дужности директора Јавног комуналног предузећа „Градска чистоћа”  Марко 
Попадић навео је да је ово комунално предузеће у последњих пет година знатна средства 
уложило у обнову возног парка, те да је просечна старост возила са 15 година смањена на 
четири и по године. 

- Поред обнове возног парка, у претходном периоду доста смо радили и на запошљавању 
возача и комуналних радника. Просечна плата возача у нашем предузећу је 95 хиљада динара, 
док комунални радници у просеку примају око 73 хиљаде динара- рекао је Попадић.

Градоначелник је најавио и низ акција које за циљ имају подизање свести људи. Он  је 
изјавио да ће се сређивати простор око свих 165 нехигијенских насеља, колико их има у граду, 
напоменувши да су ове акције од велике важности и за припаднике ромске националности 
који живе у овим насељима, али исто тако и за грађане који живе у њиховом окружењу. 

- Уложићемо енормна средства, енергију и време, као и сву расположиву механизацију да 
бисмо показали да желимо да побољшамо услове живота у Београду, подсећајући да су 
припадницима ромске националности понуђени послови у „Градској чистоћи” и „Зеленилу- 
Београд”. 

Вршилац дужности директора ЈКП „Градска чистоћа“ Марко Попадић додао је да нова возила 
представљају основно средство за рад предузећа, и због тога се континуирано улаже у обнову 
возног парка и механизације. 

- Тиме се повећава безбедност радника, што је и приоритет будући да новим возилима 
обављање посла чинимо безбеднијим али и квалитетнијим и еколошки прихватљивијим. 
Самим тим, обухват великих површина је много ефикаснији и бржи - и закључио да ако се 
очекује квалитет у послу, онда је обавеза обезбедити и добре услове за рад а то значи довољно 
исправних, модерних, безбедних и економичних возила, као и исту такву механизацију, и 
опрему за рад. 

ВРШИЛАЦ ДУЖНОСТИ 
ДИРЕКТОРА ЈКП 
„ГРАДСКА ЧИСТОЋА“ 
МАРКО ПОПАДИЋ 
ДОДАО ЈЕ ДА НОВА 
ВОЗИЛА ПРЕДСТАВЉАЈУ 
ОСНОВНО СРЕДСТВО ЗА 
РАД ПРЕДУЗЕЋА, И ЗБОГ 
ТОГА СЕ КОНТИНУИРАНО 
УЛАЖЕ У ОБНАВУ ВОЗНОГ 
ПАРКА И МЕХАНИЗАЦИЈЕ



ИНФОРМАТОР

139 ГОДИНА СА ВАМА
Е

К
О

-К
В

И
З

УЧЕНИЦИ ВИШИХ 
РАЗРЕДА ОСНОВНИХ 
ШКОЛА ИЗ БЕОГРАДА, 
ЗРЕЊАНИНА, ВРШЦА И 
ГОРЊЕГ МИЛАНОВЦА 
СА НАСТАВНИЦИМА 
И УЗ ПОДРШКУ 
ВЕРНИХ НАВИЈАЧА, 
УЧЕСТВОВАЛИ СУ У 
ФИНАЛНОМ НАДМЕТАЊУ 
ПОПУЛАРНОГ КВИЗАРепубличко такмичење седме сезоне ЕКО-КВИЗА завршено је 21. априла 2023. године у 

Београду победом вршачких основаца.

Ученици виших разреда основних школа из Београда, Зрењанина, Вршца и Горњег 
Милановца са наставницима и уз подршку верних навијача, учествовали су у финалном 
надметању популарног квиза у ком су најбоље знање и вештине ове године показали ђаци 
ОШ „Паја Јовановић“ из Вршца и заслужено понели титулу победника ЕКО-КВИЗА као и 
награду од 150.000 динара. Поред тога, град Вршац ће бити домаћин финала осме сезоне 
ЕКО-КВИЗА које ће се одржати 2024. године.

ЈКП „Градска чистоћа“ је уз подршку Министарства заштите животне средине, Скупштине 
града Београда, Секретаријата за заштиту животне средине, и Секретаријата за образовање 
и дечју заштиту у школској 2022/23 години успешно завршило седму сезону популарног 
такмичења ЕКО-КВИЗ у ком су се за друго место и награду од 125.000 динара изборили 
ученици ОШ „Десанка Максимовић“ из Горњег Милановца. Треће место и награда од 100.000 
динара припала је ОШ „Јован Дучић“ из Зрењанина, док је четврто место са наградом од 
75.000 динара, заузела ОШ „Драгојло Дудић“ из Београда.

Вршачки основци победници 
седме сезоне ЕКО-КВИЗА -  ЈКП 
„Градска чистоћа“ Београд
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Овогодишње републичко такмичење у знању о екологији и рециклажи, отворио је Душан 
Чаркић помоћник министра заштите животне средине, а подршку основцима својим 
присуством дали су и Ненад Радић, секретар за образовање и дечју заштиту, Марко Попадић, 
вршилац дужности директора ЈКП „Градска чистоћа“ Београд, Владан Јеремић, председник 
ГО Звездара, Јадранка Достанић, заменица градоначелника Горњег Милановца, Немања 
Милинковић, директор „Чистоћа и зеленило“ Зрењанин, Мирослав Лепир, члан Градског 
већа Вршца, као и директори свих основних школа које су учествовале у финалу.

И ова сезона такмичења коју смо успешно привели крају иде у прилог чињеници да су и ове 
године постигнути значајни резултати на пољу едукације наших најмлађих суграђана, кроз 
занимљива, креативна и интерактивна такмичења и едукативне програме. 

ЈКП „Градска чистоћа“ Београд ће наставити да на овај начин остварује своју друштвено 
одговорну улогу едукујући и подстичући малишане из целе Србије да кроз наградно 
надметање покажу своје знање о екологији, заштити животне средине, рециклажи, правилном 
селектовању и одлагању отпада, као и о другим важним еколошким темама. 

ЈКП „ГРАДСКА ЧИСТОЋА“ 
БЕОГРАД ЋЕ НАСТАВИТИ 
ДА НА ОВАЈ НАЧИН 
ОСТВАРУЈЕ СВОЈУ 
ДРУШТВЕНО ОДГОВОРНУ 
УЛОГУ ЕДУКУЈУЋИ 
МАЛИШАНЕ ИЗ ЦЕЛЕ 
СРБИЈЕ



ИНФОРМАТОР

139 ГОДИНА СА ВАМА
„Д

А
Н

 О
ТВ

О
Р

Е
Н

И
Х

 В
Р

А
ТА

“

ЈКП „ГРАДСКА ЧИСТОЋА” 
JE СВОЈИМ НАЈМЛАЂИМ 
СУГРАЂАНИМА 
ПРИРЕДИЛО ЗАБАВНЕ, 
АЛИ И ВРЛО КОРИСНЕ И 
ЕДУКАТИВНЕ ВИКЕНДЕ

ЈКП „Градска чистоћа” ће и ове године, већ 12. годину за редом,  отворити капије за све 
малишане Београда који желе да посете предузеће и упознају се са запосленима и 

начином рада. 

Ове године, ово едукативно, креативно и весело окупљање београдских школараца 
и предшколараца, њихових пратилаца и запослених у ЈКП „Градска чистоћа“ биће 
уприличено након завршетка летње паузе, одмора и школских распуста,  у суботу 9. 
септембра у обезбеђеном простору дирекције предузећа, на адреси Ул. Мије Ковачевића 4. 

И прошле године, у мају и октобру месецу, током акције „Дан отворених врата“ малишани 
су у пратњи својих родитеља, старатеља, бака и дека, васпитача и наставника искористили 
јединствену прилику да поред вожње у омиљеним смећарцима у обезбеђеном кругу 
дирекције предузећа обиђу и лабораторије Сектора за екологију и унапређење животне 
средине. Предузеће је на тај начин својим најмлађим суграђанима приредило забавне, али и 
врло корисне и едукативне викенде. 

За разлику од свих претходно организованих „Дана отворених врата“, прошле године је 
најмлађима омогућена прилика да помоћу микроскопа боље осмотре комарце и крпеље, 
да пептирају безбедне течности и да се осећају као прави мали научници. Такође су имали 
прилику да виде и шта је мониторинг ових инсеката и зглавкара, зашто се спроводи и зашто 
се комарци, крпељи и глодари сузбијају, које болести могу да пренесу и како се од свега тога 
могу заштитити. Родитеље је више интересовало како се спроводе акције сузбијања, када и 
од чега зависе,као и да ли је опасно уколико се деца или одрасли нађу у магли коју производе 
топови на возилима „Чистоће“ током акција сузбијања, шта би у тим ситуацијама требало да 
учине и да ли уопште има разлога за страх. 

„Чистоћа“ поново домаћин 
најмлађим Београђанима  
„Дан отворених врата“   
почетком септембра
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Поред тога од доктора педијатрије могли су да добију и одговоре на питања о алергијама 
које могу да изазову убоди комараца, како да поступе ако примете ујед крпеља, када се треба 
јавити лекару и како да заштите себе и децу од ових непријатности. Доктори ветерине давали 
су одговоре на питања о томе како да се заштите кућни љубимци, јер ни они нису поштеђени 
различих болести које комарци и крпељи могу пренети. 

И то није све. Најмлађи Београђани су имали прилику да на засејаним подлогама у петри 
шољи виде које се бактерије најчешће могу наћи у брису узетом са радног стола или мобилног 
телефона, а помоћу микроскопа да погледају изоловане сојеве бактерија које можемо унети у 
тело прљавим рукама. Наравно, било је и оних који су више желели да се провозају камионима, 
смећарцима, електро -тротинетима, и омиљеном амфибијом

Поред вожње, најмлађи Београђани су могли да науче или се подсете шта је то рециклажа, 
зашто је важна, како се правилно одлаже отпад, ко су људи који брину о чистоћи престонице, 
како се перу судови за одлагање комуналног отпада, како се рукује електро-усисивачима, како 
се рашчишћавају депоније, како се уклања снег, и шта заједно можемо да урадимо како би 
Београд био још чистији и уреднији град. 

Сви малишани који су учествовали на едукативно-забавним викендима добили су лепе и 
корисне поклоне, здраву ужину и освежење. ЈКП „Градска чистоћа“ ће са великим задовољством 
наставити да организује овакве акције, јер су оне један од начина подизања свести о значају 
очувања животне средине, а најчешће су усмерене на најмлађе, јер су управо они највећи 
потенцијал промене друштва, када је реч о еколошкој освешћености.

ПОРЕД ВОЖЊЕ, 
НАЈМЛАЂИ БЕОГРАЂАНИ 
СУ МОГЛИ ДА НАУЧЕ 
ИЛИ СЕ ПОДСЕТЕ ШТА 
ЈЕ ТО РЕЦИКЛАЖА, 
ЗАШТО ЈЕ ВАЖНА, КАКО 
СЕ ПРАВИЛНО ОДЛАЖЕ 
ОТПАД, КО СУ ЉУДИ 
КОЈИ БРИНУ О ЧИСТОЋИ 
ПРЕСТОНИЦЕ
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Изјаве посетилаца

Драгана Миленковић (58): „Овде сам са својом ћерком и зетом, који су довели своју 
четворогодишњу ћеркицу, а моју унучицу Милу, која је врло радознало дете и одушевљена 
је вожњом на смећарцима, амфибији и електро-тротинету. Много јој се свиђају и луткице 
Рециклосауруси, баш се обрадовала свим поклончићима. Срећна сам што Београд има овакво 
предузеће које мисли о најмлађима, њиховом правилном развоју и едукацији прилагођеној 
узрасту, о некима од најважнијих тема у животу, а то су екологија и заштита окружења у којем 
живе. Много корисних ствари су овде чули и видели, на забаван и креативан начин, кроз игру, 
радионице и представе.“ 

Алекса Јовановић (5 година): „Дошао сам са мамом и татом, много волим да се возим 
„ђубретарцима“, то ми је најлепше. И најзанимљивије! Обожавам да гледам Рециклосаурусе и 
Рециклотроне, пушта ми тетка на YouTub-u. Jако су забавни!“ 

Петра Савић (7): Дошла сам са мамом и татом, мислила сам да је ово само за дечаке, и да ће ми 
бити досадно. Али има баш пуно девојчица, и јако је забавно. Свиђа ми се што сам се возила у 
камиону са ликовима из цртаћа Рециклотрони и Рециклосауруси, које виђам свуда по граду. 
А најбоље је било када сам гледала како се перу џамбо-контејнери, никад нисам видела тако 
велика црева за воду!“ 

Марта Серафимовић (45): Довела сам сина Уроша који има 10 година и ћерку Сару која има 
6 година. Урош од малих ногу обожава све што има везе са инсектима, пужевима, и уопште, 
природним светом. Фасциниран је посматрањем организама под микроскопом. Видим да 
ћемо морати да му после посете лабораторији ЈКП „Градска чистоћа“ купимо мали кућни 
микроскоп, нема друге! Сара је више заинтересована за вожњу електро-тротинетима и за 
анимиране ликове. Јако је добро што је представа-радионица прилагођена тако да је сва деца 
разумеју и да свима буде интересантно. Невероватно је како понекад нисмо свесни колико 
квалитетне садржаје имамо у најближем окружењу, и то бесплатно. Свака част „Чистоћи“, 
волела бих да што већи број Београђана зна за ово!“ 
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Заједничка акција ЈКП  
„Градска чистоћа“ и Општине 
Савски венац -  „Рециклирај  
за чистији Савски венац“

У априлу месецу ове године поново је почела подела еко-кеса грађанима у оквиру акције 
„Рециклирај за чистији Савски венац“, коју су заједнички покренули Општина Савски 

венац и Јавно комунално предузеће  „Градска чистоћа“ Београд. Тим поводом, у канцеларијама 
некадашње МЗ Сењак- Топчидерско брдо пакете кеса за рециклажу свечано су уручивали 
извршни директор за послове рециклаже ЈКП „Градска чистоћа“ Михајло Досковић и члан 
Већа ГО Савски венац Дејан Герић.

Грађани су били заинтересовани да чују све о процесу рециклаже, постављали су питања из 
ове области, те су у разговору са извршним директором за послове рециклаже ЈКП „Градска 
чистоћа“ Михајлом Досковићем сазнали комплетан поступак, односно начин на који се врши 
рециклажа и како да правилно одлажу и селектују отпад.

- Акција ,,Еко кесе за чистији град” постоји већ једну деценију. Велико нам је задовољство што 
је у овом тренутку учешће у овој акцији узело око 6 000 наших суграђана. Општина Савски 
венац је једна од првих општина која је увидела зашто је процес рециклаже битан за очување 
животне средине. Циљ пројекта је да позитивно утичемо на развој рециклаже у Београду, да у 
значајној мери смањимо количине отпада које се похрањују на депонији у Винчи, а повећамо 
количину отпада који се рециклира - навео је Досковић.

АКЦИЈА ,,ЕКО КЕСЕ 
ЗА ЧИСТИЈИ ГРАД” 
ПОСТОЈИ ВЕЋ ЈЕДНУ 
ДЕЦЕНИЈУ. ВЕЛИКО НАМ 
ЈЕ ЗАДОВОЉСТВО ШТО 
ЈЕ У ОВОМ ТРЕНУТКУ 
УЧЕШЋЕ У ОВОЈ АКЦИЈИ 
УЗЕЛО ОКО 6 000 НАШИХ 
СУГРАЂАНА
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Дејан Герић се захвалио грађанима који су се одазвали позиву Општине за учешће у акцији 
и истакао да је Савски венац општина која се међу првима укључила у пројекат „Градске 
чистоће“ како би се утицало на развијање еколошке свести код сваког појединца и како би се 
заједнички градила одговорност сваког од нас у опхођењу према околини и природи.

- Ову акцију спроводимо три године заредом  у намери да грађанима са наше општине 
подигнемо свест и одговорност о еколошкој одрживости и учврстимо навику да је једино 
заједничким активностима могуће дати максимални допринос у очувању нашег окружења. 
Грађани су чином преузимања еко-кеса показали да су препознали важност правилног 
одлагања отпада, јер то доприноси лепшој и здравијој животној средини. Трудићемо се и у 
будућности да организујемо сличне акције и да нам у фокусу буде одрживи развој и побољшање 
квалитета живота свих наших грађана- рекао је Дејан Герић.

Корисници еко-кеса запремине 120 литара, попуњену мешовитим рециклабилним отпадом 
(ПЕТ, МЕТ, ТЕТРА ПАК и папирни отпад ) су дужни да изнесу сваког четвртка до 22.00 часа, до 
најближег контејнера. Учешћем у овој акцији на рачуну Инфостана суграђани остварују попуст 
од 20% на ставку изношења отпада. 

ГРАЂАНИ СУ ЧИНОМ 
ПРЕУЗИМАЊА ЕКО-
КЕСА ПОКАЗАЛИ ДА СУ 
ПРЕПОЗНАЛИ ВАЖНОСТ 
ПРАВИЛНОГ ОДЛАГАЊА 
ОТПАДА, ЈЕР ТО 
ДОПРИНОСИ ЛЕПШОЈ И 
ЗДРАВИЈОЈ ЖИВОТНОЈ 
СРЕДИНИ
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„Чистоћа“ за првих шест месеци 
прикупила близу 6 хиљада тона 
кабастог отпада

Јавно комунално предузеће „Градска чистоћа“ већ  близу 20 година за грађане Београда 
организује традиционалну  акцију бесплатног одношења кабастог (а од прошле године и 

електронског отпада) сваког првог викенда у месецу. 

За првих шест месеци ове године предузеће је прикупило близу 6 хиљада тона ове врсте 
отпада, док је на дневном нивоу просек прикупљеног отпада ове врсте, око 30 тона. 

То значи да Београђани имају привилегију да  сваког првог викенда у месецу кабасти отпад 
(у који спадају  непотребни кабасти предмети, кућни намештај, стари  каучи, ормари, комоде, 
столови) и електронски отпад (у који спадају стари и непотребни електронски уређаји као што 
су стари телевизори, рачунари, фрижидери, шпорети и други кућни апарати) могу да одложе 
поред најближих контејнера или испред својих дворишта, одакле ће их екипе „Чистоће“ у 
потпуности бесплатно уклонити сваког првог викенда у месецу.

О количини отпада и локацији на којој ће одложити кабасти и електронски отпад грађани 
могу да обавесте сервисни центар Града Београда на број телефона 11- 0 -11 радним данима 
од 7 до 22 часа, и суботом од 8 до 14 часова, или на бројеве телефона на погонима „Градске 
чистоће“ у општинама у којима живе, и то радним данима и првог викенда у месецу од 6.00 
до 13.30 часова.

Осталим данима у месецу грађани могу на два начина одложити свој кабасти и електронски 
отпад:

а)  Могу га сами однети на погон ЈКП „Градска чистоћа“ у општини на којој живе сваког радног 
дана од 8.00 до 13.30 часова.

б)  Осталим радним данима Београђани могу позвати екипе ЈКП „Градска чистоћа“ на поменуте 
бројеве телефона и обавестити их о количини отпада и месту на којем су га одложили. Екипе 
ЈКП „Градска чистоћа“ ће доћи и уклонити кабасти и електронски отпад са пријављених 
локација, али осталим данима ова услуга се наплаћује.

Зато апелеујемо на суграђане да буду одговорни и искористе привилегију, односно акцију 
одношења кабастог и електронског отпада сваког првог викенда у месецу како би помогли 
и себи и екипама ЈКП „Градска чистоћа“  те да се кабасти и електронски отпад не би гомилао 
на јавним површинама осталим данима у месецу, када се услуга транспорта ове врсте отпада 
наплаћује. 

АПЕЛЕУЈЕМО НА 
СУГРАЂАНЕ ДА БУДУ 
ОДГОВОРНИ И ИСКОРИСТЕ 
ПРИВИЛЕГИЈУ, ОДНОСНО 
АКЦИЈУ ОДНОШЕЊА 
КАБАСТОГ И ЕЛЕКТРОНСКОГ 
ОТПАДА СВАКОГ ПРВОГ 
ВИКЕНДА У МЕСЕЦУ



ИНФОРМАТОР

139 ГОДИНА СА ВАМА
 С

У
ЗБ

И
ЈА

Њ
E 

К
О

М
А

Р
А

Ц
А

Екипе „Чистоће“ и у 2023. активно 
спроводе акције сузбијања ларви  
и одраслих форми комараца

Екипе Сектора екологије и унапређења животне средине ЈКП „Градска чистоћа“ и у 2023. 
години активно спроводе сузбијање одраслих комараца као и њихових ларви у свим 

општинама на територији града Београда. 

Упркос временским параметрима који погодују размножавању комараца, а не иду на руку 
екипама које врше сузбијање,  посвећени запослени овог сектора уложу огроман труд како 
би Београђани имали мирно лето без ових непријатних инсеката. 

Када то временски услови дозвољавају на улицама београдских општина се налази и близу 
40 возила дневно са екипама које су посвећене овом задатку. 

Поред тога што су молестанти, а то значи да ометају боравак људи у природи, много 
значајније је да су комарци вектори различитих патогена, 

Да би сузбијање ових инсеката било што учинковитије, екипе Сектора за екологију и 
унапређење животне средине ЈКП „Градска чистоћа“ га спроводе у два правца: сузбијање 
ларви и сузбијање адулта, односно одраслих форми комараца.

Сузбијање комараца врши се препаратима регистрованим код надлежног Министарства 
за заштиту животне средине и уписаним у Привремену листу биоцидних производа, што 
значи да грађани немају разлога за страх. 

КАДА ТО ВРЕМЕНСКИ 
УСЛОВИ ДОЗВОЉАВАЈУ НА 
УЛИЦАМА БЕОГРАДСКИХ 
ОПШТИНА СЕ НАЛАЗИ И 
БЛИЗУ 40 ВОЗИЛА ДНЕВНО
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Током 2023. године за сузбијање ларви комараца користе се и биолошки односно  
микробиолошки препарати  у чијем саставу су бактерије из рода Bacillus. Један од 
препарата је на бази бактерије Bacilus thurigiensis var. israelensis, док је други на бази 
бактерије Bacillus sphaericus. Ови микробиолошки, бактеријски инсектициди могу се 
примењивати и у заштићеним срединама, јер нису токсични за корисне организме.

Препарати се примењују коришћењем конвенционалне опреме за прскање са земље са 
количином воде довољном да обезбеди равномерну покривеност циљаног подручја. 

Адултицидни третман, односно третман одраслих форми комараца је поред ларвицидног 
третмана у борби сузбијања комараца врло битан због смањења популације одраслих 
комараца. Циљ се постиже применом препарата који припадају групи пиретроида а 
карактерише их висока ефикасност у врло ниским дозама. Такође, као и код ларвицидног 
третмана и код адултицидног третмана препарат који се користи је регистрован код 
надлежног Министарства и уписан у листу биоцидних производа. 

Адултицидни третман спроводи се у два правца: као третман одраслих комараца уређајима 
са земље за термално замагљивање који се примењује  на локалитетима који су подложни 
плављењу, дуж река или околина језера са променљивим нивоом воде где се развијају 
комарци плавних зона. Две доминантне врсте из ове групе на територији Београда су 
Aedes vexan и Aedes sticticus. Сваке године у рано пролеће, када дође до отапања снега 
са планина и повећања водостаја Саве и Дунава ове две врсте комараца достижу високу 
бројност, спадају у значајне молестанте а имају високу способност лета. 

Други правац је третман одраслих комараца уређајима са земље за хладно замагљивање. 
Овај вид третмана примењује се за урбани део града и најчешће циљана група су комарци 
из групе Culex pipiens complex-а. 

Третман са воде спроводи се дуж обале Саве и Дунава са чамаца. На овај начин Сектор 
екологије и унапређења животне средине ЈКП „Градска чистоћа“, спроводи  и ларвицидни 
и адултицидни третман. Обала Саве и Дунава обрасла је густом вегетацијом и представља 
значајно станиште комараца. Углавном је у питању рурални део града, где се спроводи 
третман уређајима за термално замагљивање. Разлога за бригу такође нема,  а дим се врло 
брзо слегне и разиђе.

ПРЕПАРАТИ СЕ 
ПРИМЕЊУЈУ 
КОРИШЋЕЊЕМ 
КОНВЕНЦИОНАЛНЕ 
ОПРЕМЕ ЗА ПРСКАЊЕ СА 
ЗЕМЉЕ СА КОЛИЧИНОМ 
ВОДЕ ДОВОЉНОМ ДА 
ОБЕЗБЕДИ РАВНОМЕРНУ 
ПОКРИВЕНОСТ ЦИЉАНОГ 
ПОДРУЧЈА
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У сезони комараца у Сектор екологије и унапређења животне средине ЈКП „Градска 
чистоћа“, пристиже велики број пријава од стране суграђана који апелују да се изађе на 
терен и спроведе третман, а са друге стране догађале су се и непријатне ситуације на терену 
када суграђани негодују, а чак и физички нападају оперативне техничаре који врше третман.

Третман одраслих комараца спроводи се у периоду када су комарци најактивнији. Већина 
врста комараца своју највећу активност испољава у поподневним часовима неколико сати 
пред залазак сунца. 

Због тога је важно да суграђани имају разумевања те да се склоне када виде возило са 
кога се врши третман, препарат не оставља резидуе те нема бојазни да несметано након 
третмана наставе са активностима у природи.

Када је реч о заштити грађана од комараца, савет грађанима је и да потпуно испразне кофе 
или сличне посуде у којима чувају воду у својим двориштима и на терасама, да уклоне старе 
гуме, конзерве, тегле и све остале предмете у којима се задржава вода погодна за развој 
ларви. И мале површине воде довољне су за велику продукцију комараца. Такође, савет 
је да поставе мреже на прозоре, вентилационе отворе и побољшају заптивање шахтова 
септичких јама. Препоручује се и активно коришћење препарата за заштиту од комараца, 
тзв. репелената поготову током боравка у природи у вечерњим сатима. 

Уколико грађани примете повећану бројност комараца на одређеном локалитету, о томе 
могу да обавесте сервисни центар Града Београда на број телефона 11 - 0 - 11 радним данима 
од 7 до 22 часа, и суботом од 8 до 14 часова, а екипе „Чистоће“ наставиће да активно спроводе 
акције сузбијања комараца  док год времеснки услови то буду дозвољавали.  

ТРЕТМАН ОДРАСЛИХ 
КОМАРАЦА СПРОВОДИ 
СЕ У ПЕРИОДУ КАДА СУ 
КОМАРЦИ НАЈАКТИВНИЈИ. 
ВЕЋИНА ВРСТА КОМАРАЦА 
СВОЈУ НАЈВЕЋУ 
АКТИВНОСТ ИСПОЉАВА У 
ПОПОДНЕВНИМ ЧАСОВИМА 
НЕКОЛИКО САТИ ПРЕД 
ЗАЛАЗАК СУНЦА


